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U KC Kragujevac nedostatak nemedicinskog osoblja, fale servirke i čistačice 

Univerzitetski klinički centar (UKC) Kragujevac ima problem sa nedostatkom servirki i pomoćnih radnika, 

a na konkurse koji se često oglašavaju javi se upola manje kandidata od broja koji se traži, izjavila je 

pomoćnica direktora UKC Jasna Jevđić. 

„Serviranje jednostavnijih jela često bude i u posudama od stiropora – zbog manjka servirki, kako ne bi 

trpela higijenska ispravnost. Zbog toga se i jelovnik prilagodjava broju servirki, kaže za „Kragujevačke 

novine“ Jasna Jevđić. 

Ona je navela da se konkursi raspisuju jednom do dva puta mesečno za pomoćne radnike, a javi se upola 

manje od broja koji se traži. 

„Te žene nisu dovoljno plaćene i nisu zainteresovane da rade za male plate, pogotovo u letnjim 

mesecima kad postoje dodatne mogućnosti za zaradu, u smislu berbe voća i na jesen u poljoprivrednim 

radovima“, kaže Jevđić. 

Dodaje da tada servirke i pomoćni radnici odlaze na bolovanja, nekad zbog zdravstvenog stanja, a nekad 

zbog dodatne zarade. 

Jevđić kaže da je broj pomoćnih radnika svake godine sve manji u odnosu na 2010. godinu. 

Servirke i drugo pomoćno osoblje se, inače, primaju na određeno vreme zbog povećanog obima posla, ili 

za stalno i praksa je da bude jedna osoba obučena za taj posao i za jedno odeljenje. 



 
 

Preko agencije se uglavnom angažuju čistačice. 

Poslednji konkurs za prijem pomoćnog osoblja bio je početkom septembra, traženo je šest, a javile su se 

dve. 

Pre toga, 21. juna tražili su deset radnica na dve godine, ali su ispunjavale uslov samo tri, a primljene su 

dve. 

„Mnogo njih odlazi u Nemačku. Žene koje se zaposle, posle samo par meseci same daju otkaz. Odlaze i 

lekari i medicinske sestre“, kazala je Jevdjić. 

Ona je ocenila da je problem što nemedicinsko osoblje nije prepoznato u zdravstvenom sistemu i jako su 

im male plate, oko 42.000 dinara mesečno, i ne prate rast plata zdravstvenih radnika. 

 

 

KBC Kosovska Mitrovica: Bolnička apoteka skoro prazna, pacijente šaljemo u centralnu Srbiju 

Zamenik direktora Kliničko-bolničkog centra (KBC) Kosovska Mitrovica Dragiša Milović izjavio je, 

povodom gotovo pet meseci od kada je Priština zabranila uvoz robe sa deklaracijom iz Srbije, da zbog 

nestašice raznih lekova pacijente šalju na lečenje u centralnu Srbiju. 

Milović je za današnju Politiku rekao da u tom KBC obavljaju samo najhitnije operacije, jer je bolnička 

apoteka „skoro prazna“. 

„Sada će pet meseci kako apelujemo na kosovske institucije, predstavnike međunarodne zajednice, na 

kancelarije ambasada u Prištini, na zemlje Kvinte, na Svetsku zdravstvenu ogranizaciju, ali odgovora 

nema“, kazao je Milović. 



 
 

Naveo je da su životi pacijenata ugroženi, jer KBC nema antibiotike, citostatike, kao i da su i privatne 

apoteke u Kosovskoj Mitrovici skoro prazne. 

Milović je kao pozitivan primer istakao da je 18 italijanskih karabinjera, pripadnika Kfora, prošle nedelje 

dobrovoljno dalo krv u tom KBC-u, kao i da su doneli ortopedska pomagala. 

 

 

SAZNAJEMO: Imenovan novi v.d. direktor Instituta za reumatologiju, on će zameniti smenjenog dr 

Radunovića, koji je optužen za mobing 

Novi v.d. direktor Instituta za reumatologiju biće doc. dr Predrag Ostojić, specijalista reumatologije. 

Podsetimo, posle brojnih optužbi zaposlenih, koji su se mesecima žalili na mobing, vređanje, 

maltretiranje, premeštaje, zabrane stručnog usavršavanja i slično nedopustivo ponašanje v.d. direktora 

Instituta za reumatologiju u Beogradu, prof. dr Gorana Radunovića, Vlada Republike Srbije je na 

jučerašnjoj vanrednoj sednici, donela odluku o njegovom razrešenju, a danas je imenovan novi v.d. 

doktor Ostojić. 

Na jednom od protesta protiv bivšeg v.d. direktora Radunovića, doktor Ostojić za Nova.rs rekao je da je 

stanje u ustanovi sve teže, tačnije da se u poslednja tri meseca samo dodatno pogoršava. 

“Određeni broj kolega je napustio Institut, sada, između nas koji smo ostali, raspoređujemo pacijente. 

Otišli su nam iskusni lekari i sestre, koji su bili srednjeg životnog doba, odnosno staža, oni koji su mogli 

najviše da pomognu obolelima i da još dugo prenose svoje znanje mlađim generacijama. Trudimo se da 

pacijenti ne trpe zbog nedostatka kadra, ni hospitalizovani, ni oni koji dolaze na ambulante preglede, 

međutim oni osećaju negativnu atmosferu i žale se zbog toga gotovo svakodnevno,” izjavio je nedavno 



 
 

za Nova.rs doc. dr Predrag Ostojić, specijalista reumatologije, koji je bio i potpisnik peticije za razrešenje 

direktora ove ustanove. 

Podsetimo, nepravda, dvostruki aršini, degradiranje, maltretiranje, premeštaji, ponižavanja, obeležili su 

Radunovićevo upravljanje Institutom za reumatologiju, a poznato je i njegovo neprimereno ponašanje i 

odnos sa zaposlenima, koji se svodio na mobing, uvrede, premeštaje sa jednog na drugo radno mesto, 

zabrane odlazaka na kongrese i stručna usavršavanja. 

Na našem portalu u poslednjih nekoliko meseci objavili smo seriju tekstova o zloupotrebama položaja od 

strane dr Radunovića, sa svedočenjima zdravstvenih radnika, koje je na poslu verbalno, ali i fizički 

napadao i onemogućavao im normalan rad i negu o obolelima. Objavili smo takođe i audio snimak, na 

kojem se jasno čuje, kako v. d. direktor vređa medicinsku sestru Jelenu Lazarević, nazivajući je kretenom. 

 

 

Za heroje kovida u srpskom zdravstvu nema mesta 

Dva meseca pošto je vlada usvojila zaključak kojim je obećala stalno zaposlenje medicinskim radnicima 

koji su bili angažovani tokom pandemije koronavirusa, oni i dalje čekaju na rešavanje svog statusa. 

Generalni sekretar sindikata zdravstva i socijalne zaštite Sloga Mladen Filipović pozvao je vladu i 

Ministarstvo zdravlja da hitno sprovedu taj zaključak, pogotovu imajući u vidu da u većini zdravstvenih 

ustanova postoji manjak zaposlenih. Infektolog Dragan Delić ističe da se radi o lekarima koji su stekli 

neophodno znanje tokom perioda korone, dodajući da se radi o veoma zahtevnoj, sistemskoj bolesti. 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić navela je da je stiglo čak 9.500 zahteva za stalni radni odnos, a da će 

selekcija biti napravljena najkasnije do 1. januara. 



 
 

I Filipović i Delić se slažu da je za sprovođenje odluke vlade bilo dovoljno mesec dana, i da je čekanje do 

1. januara predugačko, prenosi N1. 

Filipović pojašnjava da je vlada zaključak o primanju u stalni radni odnos medicinskih radnika donela 31. 

avgusta ove godine i najpre je ograničila na one koji su na radu u vreme korone proveli godinu i šest 

meseci, ali je 14. septembra promenila zaključak i donela odluku da se to primeni na sve koji su bili 

zaposleni po bilo kom osnovu, da tu neće biti obuhvaćeni samo zdravstveni radnici, već i ostali – 

pomoćni, administrativni radnici, vozači i ostali. 

„Trudićemo se da u narednim danima vršimo veliki pritisak na javnost. Ne smemo dozvoliti da se 

radnicima u zdravstvu manipuliše i da se ovoliko odugovlači sa njihovim statusom“, poručio je Filipović. 

Delić dodaje da su ti medicinski radnici zaslužili da budu primljeni za stalno, jer su tokom korone doveli u 

pitanje i svoj život, i žrtvovali i svoje slobodno vreme i zanemarili porodice. 

„Lekari i sestre koji su radili u vreme koronavirusa mislim da su naučili celokupnu medicinu“, jer je za 

lečenje potreban i gastroenterolog, i kardiolog, i neurolog, i psihijatar, odnosno sve grane medicine. 

Ukazuje na suštinski značaj kadrovske politike, navodeći da mora da se napravi presek situacije. 

„Kadrovska politika mora da bude planska, promišljena i dugoročna“, ističe. 

Upozorava da se mora unapred misliti i pripremati mlade lekare da mogu da zamene kolege koji odlaze 

u penziju ili u inostranstvo. 

„Imamo veliki odlazak najkvelitetnijih lekara i specijalista, a nismo ništa uradili na rešavanju te situacije“, 

poručuje. 

Dodaje da lekar specijalista i kad položi specijalistički ispit, još pet godina ne može da bude skroz 

samostalan. 

Filipović kaže i da se sindikatu prethodnih dana obratilo desetine medicinskih radnika sa informacijom 

da je u zdravstvene ustanove stiglo obaveštenje da će u narednom periodu razgovarati o primanju u 

radni odnos samo medicinskih radnika, što nije u skladu sa usvojenim zaključkom. 

„Bez pomoćnih, administrativnih radnika, vozača, ne bi mogao da funkcioniše zdravstveni sistem, a oni 

nisu uzeti u obzir. Prioritet nam je da oni ne budu uskraćeni zbog onog što im pripada ovakvim 

zaključkom“, rekao je Filipović i dodaje da ceo posao mora da se završi u toku novembra. 

Delić dodaje da ne vidi „potrebu za filozofiranjem i odlaganjem rešavanja ovog gorućeg problema“, 

ukazujući još jednom na značaj kadrovske politike. 

„Veliki problem je što kod nas nije definisan značaj kadrovske politike, niti prioriteti“, istakao je. 

Na pitanje da li se možda lekari ne zapošljavaju jer nema novca, Delić kaže da „ako ova zemlja može da 

odvoji po 2.000 evra za pripadnike specijalnih snaga, zašto to ne može za učiteljicu ili zdravstvenog 



 
 

radnika, znači novca ima, samo je pitanje domaćinskog poslovanja i pravednog raspoređivanja tih 

sredstava“. 

Ističe da ništa značajnije nema od zdravlja i zdravstvene politike i da decenijama pravimo greške u 

kadrovskoj politici. 

„Naše kolege su dokazale da apsolutno zaslužuju to mesto, ta radna mesta postoje upražnjena, bolesnici 

čekaju, dajte da stvaramo te mlade kadrove koji će za koju godinu zameniti one lekare koji će otići u 

penziju“, poručio je Delić i dodao da ćemo u suprotnom biti osuđeni na privatno zdravstvo. 

 

 

Broj obolelih od groznice Zapadnog Nila nastavlja da raste: Do 28. oktobra prijavljena dva smrtna 

ishoda 

Nа tеritоriјi Srbiје je dо 28. oktobra ove godine rеgistrоvаnо uкupnо 90 slučајevа оbоlеvаnjа оd grоznicе 

Zаpаdnоg Nilа, saopštio je danas Institut zа јаvnо zdrаvljе Srbiје "Dr Milаn Јоvаnоvić Bаtut". 

Prijаvljеni slučајеvi su sа tеritоriје Grаdа Bеоgrаdа (23), Јužnоbаčкоg (24), Srеmsкоg (10), 

Zаpаdnоbаčкоg (9), Јužnоbаnаtsкоg (6), Srеdnjоbаnаtsкоg (4), Brаničеvsкоg (3), Sеvеrnоbаčкоg (2), 

Коlubаrsкоg (2), Mаčvаnsкоg (2), Pоmоrаvsкоg (2), Sеvеrnоbаnаtsкоg (2) i Nišаvsкоg (1) окrugа. 

Оbоlеlе оsоbе su mušкоg (52 slučаја) i žеnsкоg pоlа (37), stаrоsti оd 18 dо 89 gоdinа. 

U istоm vrеmеnsкоm pеriоdu, priјаvljеnа su dvа smrtnа ishоdа која sе mоgu dоvеsti u vеzu sа tim 

оbоljеnjеm i tо sа Јužnоbаčкоg (јеdаn) i Zаpаdnоbаčкоg окrugа (јеdаn). 



 
 

Grоznicа Zаpаdnоg Nilа је sеzоnsко оbоljеnjе које sе prеnоsi ubоdоm zаrаžеnоg коmаrcа. Glаvni 

vекtоr, оdnоsnо prеnоsilаc virusа Zаpаdnоg Nilа је Culex pipiens, vrstа коmаrcа која је оdоmаćеnа i 

коd nаs. 

Sеzоnа trаnsmisiје virusа Zаpаdnоg Nilа u Srbiјi uоbičајеnо trаје оd јunа dо nоvеmbrа mеsеcа. 


